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       Białe Błota, dnia 22.03.2023 r. 

BRG.0012.2.3.2023 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

22.03.2023 r. od godz. 13.00. Posiedzenie odbyło się w formie zdalnej  w Urzędzie Gminy Białe 

Błota, ul. Guliwera 4a oraz w Auli Szkoły Podstawowej, ul. Czysta 1a.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof 

Michalak, radny Krzysztof Kocikowski, Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta 

Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska, Kierownik Referatu 

Inwestycji Anna Bromka, Inspektor Nadzoru Maciej Nowak, Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa, 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Białych Błotach Danuta Ferenstain, Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Łochowie Mirosław Donarski, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przyłękach Karolina Pasieczna- 

Szpulecka, Dyrektor Przedszkola „Wróżka” Irena Serlikowska, Dyrektor Gminnego ŻŁobka  w 

Łochowie „U Misia” Iwona Nowak, Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna 

Kreja  

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność oraz 

przedstawiła  tematykę posiedzenia. 

 

1. Szczegółowe omówienie kontynuacji inwestycji za rok 2022. 

2. Materiały na sesję, 

3. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przedstawiła zadania inwestycyjne kontynuowane z 

roku 2022 do których należy budowa ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim etap I na odcinku 

720 m- termin realizacji do 14.08. 2023r. Wykonawca wystąpił z wnioskiem o zwiększenie kwoty 

umowy z uwagi na wystąpienie do usunięcia większej ilości karpin oraz humusu. 

-budowa chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim, w dniu 03.03.2023r odbył się odbiór 

końcowy inwestycji.  

-budowa ul. Borowikowej w Zielonce, opracowanie dokumentacji dla połączenia miasta Bydgoszczy 

z węzłem drogowym na trasie szybkiego ruchu S5 i S10 w miejscowości Białe Błota. Obecnie trwa 

oczekiwanie na wykonanie wizualizacji wariantu przebiegu wraz z analizą przez Urząd 

Marszałkowski.  
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-budowa ul. Bałkańskiej i ul. Bagatela w Białych Błotach,  

-rozbudowa drogi gminnej i ul. Duńskiej w Białych Błotach,  

-przebudowa i modernizacja obiektów mostowych na ul. Śluzowej w Prądkach, zawarto umowę na 

wykonanie ekspertyzy 4 obiektów mostowych na ul. Śluzowej.  

- budowa ul. Uroczysko w Prądkach – szacowany odbiór końcowy w kwietniu br., 

- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu na odcinku od ul. Kościelnej do ul. Źródlanej z terminem realizacji 

do dnia 26.04.2023r. Obecnie trwają prace związane z wykonaniem posadowienia przepompowni 

wód deszczowych na ul. Zajęczej, wykonaniem nawierzchni z kostki betonowej na skrzyżowaniu ul. 

Zajęczej i ul. Myśliwskiej.  

- budowa ul. Jedlinowej w Łochowie, obecnie trwają prace przy budowie kanalizacji deszczowej na 

końcowym odcinku przy Kanale oraz prace drogowe przy korytowaniu i ustawianiu krawężnika przy 

skrzyżowaniu z ul. Bluszczową, 

- projekt ul. Zabytkowej od ul. Cichej do ul. Zakładowej w Przyłękach. Wysłano pisma do 

mieszkańców, których nieruchomości ulegną podziałowi pod budowę drogi z informacją oraz mapą 

przebiegu podziału nieruchomości. Ponadto przesłano informację do Urzędu Gminy Nowa Wieś 

Wielka z zakresem  przebiegu podziału nieruchomości pod budowę drogi na terenie tejże gminy, 

- projekt ul. Kasztanowej i Żeglarskiej w Łochowie, 

- projekt ul. Borówkowej w Łochowie, 

- projekt budowy ul. Olszynowej w Łochowie, 

- projekt budowy ul. Cisowej w Łochowie,  

- projekt budowy ul. Czereśniowej w Łochowie  

Radny Krzysztof Michalak pytał, czy będzie możliwy wgląd przez  mieszkańców dot. wizualizacji 

obwodnicy. 

Anna Bromka mówiła, że zostanie stworzona wizualizacja wariantów przebiegu trasy i w pierwszej 

kolejności zostanie ona przeanalizowana przez partnerów porozumienia.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazał, że przygotowanie modeli ruchu poprzez pracownię 

architektoniczną na zlecenie Marszałka Województwa to I etap przygotowania projektów pod 

koncepcję STEŚ. Partnerzy mają dokonać oceny wskaźników, które te modele ruchu przedstawiają. 

Na etapie technicznych rozważań i po dokonaniu wyboru warianty modeli ruchu zostaną 

upublicznione. 

Kontynuując Kierownik referatu Anna Bromka mówiła o: projekcie ul. Asfaltowej w Białych Błotach,  

- przebudowie ul. Guliwera w Białych Błotach na odcinku o nawierzchni bitumicznej, termin 

realizacji 12 miesięcy od dnia podpisania umowy, 

- projekt ul. Tulipanowej w Białych Błotach, 

- projekt ul. Żonkilowej w Białych Błotach, 

- projekt ul. Modrej w Białych Błotach, 

- projekt ul. Drzewnej w Białych Błotach od ul. Chlebowej w Białych Błotach do ul. Gminnej w 

Trzcińcu.  
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- projekt ul. Długiej i ul. Jeżynowej w Zielonce, 

- projekt ul. Dzięciołowej w Zielonce, 

- projekt i budowa ul. Rumiankowej w Zielonce,  

- projekt i budowa ul. Diamentowej w Lisim Ogonie,  

- projekt pieszojezdni na ul. Przylesie w Cielu, 

- projekt i budowa ul. Ogrody w Cielu od odcinku od ul. Osiedle do posesji nr 3 wraz z miejscami 

postojowymi, 

- projekt ul. Słonecznikowej w Lipnikach, 

- projekt ul. Jaśminowej w Lipnikach, 

- modernizacja, rozbudowa, przebudowa i nadbudowa budynku urzędu gminy Białe Błota przy  

ul. Szubińskiej 7. Trwają prace projektowe, gmina prowadzi rozmowy w sprawie wykupu jednej z 

działek objętych projektem.  

- kapitalna modernizacja budynku szkoły podstawowej w Przyłękach, 

- projekt i budowa przedszkola przy ul. Kościelnej w Cielu, 23.12.2022r. zamieszczono 

postępowanie dot. budowy przedszkola w Cielu. W dniu 03.02.2023r. nastąpiło otwarcie ofert 

wpłynęło 13 ofert, najkorzystniejsza oferta opiewa na kwotę 17 783 752,05 zł.  

- projekt i budowa budynku socjalno- gospodarczego na potrzeby działalności COEiS na terenie 

szkoły podstawowej w Białych Błotach. Gmina odstąpiła od umowy z pierwotnym wykonawcą 

projektu z uwagi na rażący brak postępu oraz wezwała do zapłaty kar umownych. Obecnie trwa 

przygotowanie opisu przedmiotu zamówienia do wszczęcia nowego postępowania przetargowego 

na wykonanie projektu.  

- projekt sieci kanalizacji sanitarnej i ciśnieniowo grawitacyjnej w Przyłękach, Zielonce, Prądkach 

Cielu, Kruszynie Krajeńskim.  

- projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną,  

- modernizacja głównej przepompowni ścieków i obiektów mechanicznego oczyszczania ścieków 

w Białych Błotach, 

- budowa farmy fotowoltaicznej na terenie Gminy Białe Błota, po uzyskaniu PFU zostanie wszczęte 

postępowanie na realizację zadania, 

- projekt i budowa dróg na terenie gminy Białe Błota, etap V  

- projekt i budowa oświetlenia dróg na terenie gminy Białe Błota, etap V, 

- budowa oświetlenia na terenie gminy Białe Błota, 

- doposażenie sal powstałych w ramach rozbudowy budynku szkoły podstawowej w Białych Błotach 

z przeznaczeniem na GCK. Obecnie firma ma naliczane kary umowne z tytułu niezakończenia w 

terminie prac montażowych.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał o ul. Zabytkową w Przyłękach i  jakie prace zostały zaplanowane 

na terenie gminy Nowa Wieś Wielka. 

Kierownik Anna Bromka tłumaczyła, że usytuowanie drogi przebiega w sposób, że w pewnym 

momencie granica przebiega przez środek. W celu realizacji prac w całości należy powiadomić 
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Gminę Nową Wieś Wielką, ponieważ jest tam kilka działek, które należało przejąć na poczet 

poszerzenia drogi i wykonania chodnika. W związku z czym wystosowane zostało pismo do Gminy 

Nowa Wieś Wielka w celu  poinformowania mieszkańców, których działki zostają przejmowane na 

części budowy drogi. 

Radny Krzysztof Michalak pytał jak wygląda sytuacja ul Białej w Białych Błotach. 

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że gmina jest w posiadaniu dokumentacji 

projektowej na ul. Białą. Planowane jest wszczęcie postępowania na sierpień br. z uwagi na to, że 

gmina dysponuje środkami na lata 2023 2024.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał o zakres końcowy prac na ul. Jedlinowej w Łochowie.  

Kierownik Anna Bromka odpowiedziała, że na tej ulicy ma być zrealizowany cały zakres zarówno 

deszczówki jak i utwardzenia.  

Radny Sławomir Ruge pytał, czy projekt ul. Jedlinowej przewiduje również planowane rondo, które 

ma być wybudowane pomiędzy ul. Leśną, Szosą Bydgoską, a ul. Jedlinową. Czy zaplanowane są 

rozjazdy i poszerzenie jezdni. 

Kierownik Anna Bromka odpowiedziała, że rondo jest w trakcie projektowania wobec czego projekt 

gminy nie mógł obowiązywać ronda, ponieważ był wykonany przed planami budowy ronda. Wlot 

ul. Jedlinowej będzie dostosowany na etapie budowy ronda.  

Radny Henryk Sykut poinformował, że w ramach kontroli przeprowadzonej przez radnych wraz z 

radnym Łukaszem Wyszomirskim i radnym Piotrem Mądrzyńskim dnia 19.03 w godzinach od 15.10 

do 16.10 dokonano wizji lokalnej przy ul. Białobłockiej. Została zgłoszona potrzeba zwiększenia 

finansowania o kwotę 250 000 zł, ponadto  podano informację że jest do wycięcia 760 sztuk karp 

pozostałych po wycince drzew. Radny Henryk Sykut poinformował, że podczas wizji zostały 

policzone karpy i wyliczono 250 sztuk. Z wizji lokalnej została sporządzona notatka służbowa, która 

została przekazana wójtowi gminy. Radny prosił o wyjaśnienie dlaczego kwota została zwiększona 

o 250 000 zł. Mówił, że otrzymał informację od kierownik, że z kosztorysu przedstawionego przez 

firmę wynika, że prace będą trwały na obszarze 1497,5 m 3 a za usunięcie karp i wywóz wykazano 

kwotę  201 382,88 zł. Pytał dlaczego zawyżono kwotę do zmian w budżecie na kwotę 250 000 zł. 

Według radnego Henryka Sykuta karp jest 1/3, a dodatkowo jest zawyżona kwota w stosunku do 

danych wykonawcy. 

Kierownik referatu Anna Bromka przekazała, że została dokonana weryfikacja przez pracownika, 

jak również Inspektora Nadzoru. Pracownik znalazł ok  600 sztuk karp, radni jak wnika z notatki  

liczyli większe drzewa nie licząc drobnych patyków, a wykonawca policzył wszystko. Kierownik 

Referatu poinformowała, że karpy zostaną obmierzone geodezyjnie i na podstawie obmiaru będzie 

przyjęta wartość do kosztorysu powykonawczego. Wartość została zawyżona o kwotę  

50 000 zł w związku z tym, że nie do końca wiadomo co jest w ziemi i ile jest korzeni. Środki, które 

nie zostaną wykorzystane wrócą na inne inwestycje.  

Radny Henryk Sykut mówił o budowie ul. Borowikowej w Zielonce, pytał ile wywieziono piasku z 

budowy tej drogi. Pytał również ile przewidzianych jest miejsc parkingowych na ul. Ogrody. 
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Jednocześnie poinformował, że z roku poprzedniego  przeszło 37 inwestycji, natomiast inwestycje, 

które będą realizowane w roku obecnym 2023 stanowią 91. Zwrócił uwagę na środki które są 

corocznie przesuwane, wskazując, że nastąpiła kumulacja inwestycji. Mówił również o skardze 

wójta na procedowanie uchwały budżetowej, przekazał informację ustaną jaką otrzymał  

z RIO z której wynika, że skarga jest niezasadna.  

Ad. 2 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przedstawiła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023.  

Radny Henryk Sykut pytał o środki na budowę przedszkola w Cielu. Pierwotnie była to kwota  

1 841 000 zł, a teraz proponuje się kwotę 1274 000 zł o 600 000 zł  mniej. Pytał, czy to wystarczy.  

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że kwota 1 274 715 zł, ponieważ  wcześniej były 

założenia, że poza budową przedszkola czyli najniższą ofertą razy 102 % plus inspektorów nadzoru. 

W założeniu było pozostawienie pieniędzy na wyposażenie wewnętrzne plus elementy 

zagospodarowania terenu zewnętrznego, które również nie zostały ujęte w przetargu. Jeżeli chodzi 

o kwotę 600 000 zł-  mniej to będzie ograniczenie na etapie elementów wyposażenia wnętrz i po 

kolejnym przetargu zostanie oszacowany koszt elementów. Wówczas będzie wnoszone o 

zwiększenie kwoty na tym zadaniu.  

Radny Henryk Sykut wnioskował o rozpisanie kwoty z informacją na co pierwotnie była 

przeznaczona kwota w wysokości 1 841 000 zł, oraz kwotę 1 274 715 zł.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie wniosek radnego Henryka 

Sykuta. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Kocikowski- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Michalak- głos wstrzymujący 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący 
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- projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 
2023-2039, 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Henryk Sykut wnioskował, aby do czasu rozpoczęcia sesji pojawiła się informacja co zostanie 

wykonane z kwoty 19 201 000 zł. Ponadto co należy zakupić w pierwszym etapie w ramach 

doposażenia oraz jakie koszty należy ponieść na II i III etap.  

Pytał o III etap oświetlenia, gdzie Rada Gminy nie wyraziła zgody na realizację tej inwestycji.  

Z dokumentów, które posiada radny Henryk Sykut okazało się, że inwestycja jest już zrealizowana.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że w tej sprawie zostanie udzielona odpowiedź i 

przesłana do radnego na adres e- mail.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Kocikowski- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Michalak- głos wstrzymujący 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący 

Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przedstawiła pismo Proboszcza Parafii św. 

Kazimierza w Łochowie dot. przekazania nieodpłatnie wskazanych działek na cele poszerzenia 

cmentarza. Następnie poddała pod głosowanie treść pisma.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że należy ten grunt wycenić i sprzedać parafii.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

Ad. 3 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przekazała, że pojawiły się głosy, iż radni są przeciwni 

budowie przedszkola. Prosiła wójta gminy, aby podał z imienia i nazwiska radnego, który był 

przeciwny budowie przedszkola w Cielu.  

Radna Anna Banaszek pytała o podstawę prawną dot. używania przez dyrektorów szkół dziennika 

elektronicznego do petycji czy nagonki na radnych że nie chcą budować przedszkola w Cielu. Pytała 

na jakiej podstawie został użyty e- dziennik. 
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Radny Sławomir Ruge rozpoczął dyskusję  o miasteczku rowerowym przy szkole podstawowej w 

Łochowie, informując, że wpływa wiele uwag od mieszkańców mieszkujących wokół miasteczka 

rowerowego. Mówił, że na terenie miasteczka działa przez całą dobę sygnalizacja świetlno- 

dźwiękowa, co wpływa na  koszty zużycia prądu. Mówił również o informacji która ukazała się  w e- 

dzienniku szkalująca Radę Gminy poprzez  podanie nieprawdziwych informacji o tym, że radni nie 

wyrażają zgody na budowę przedszkola w Cielu. Prosił o podanie podstawy prawnej do 

wykorzystywania ww źródła przekazu informacji przez wójta. Prosił o przedstawienie regulaminu 

wykorzystania e- dziennika z informacją kto może z niego korzystać. Pytał również jakim prawem i 

w ramach jakich kompetencji wójt gminy zmienia miejsce posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Gminy Białe Błota. Zdaniem radnego Sławomira Ruge, wójt naruszył swoje kompetencje,  

a kompetencje dot. posiedzeń komisji należą do przewodniczącej komisji o czym stanowi Statut 

Gminy Białe Błota. Radny prosił o podanie podstawy prawnej wniosku wójta, który został 

zamieszczony na tabletach radnych dot zmiany miejsca posiedzenia komisji. Pytał dlaczego z 

premedytacją i determinacją wójt ignoruje mieszkańców z miejscowości Łochowo, Łochowice  

i Lisi Ogon w sprawie zebrania, które odbyło się w Łochowie, a dotyczyło kwestii przebudowy drogi 

powiatowej przebiegającej przez te miejscowości. Wyraził swoje niezadowolenie, że radni  

z tych miejscowości nie zostali powiadomieni o tym zebraniu i w nim nie uczestniczyli.  Mówił że 

mieszkańcy zwrócili się do radnego z informacją, że nie mogą  skontaktować się z wójtem m. in w 

sprawie miasteczka rowerowego. Prosił o podanie przyczyn niepowiadomienia radnych Gminy 

Białe Błota o zebraniu w Łochowie. Wskazał, że oczekuje odpowiedzi na piśmie.  

Radny Bronisław Balcerowski mówił, że miasteczko rowerowe nie zostało oddane do użytkowania, 

a na ty terenie przebywa  młodzież. Pytał, czy został już opracowany regulamin korzystania z 

miasteczka. 

Kierownik Referatu Anna Bromka odpowiedziała, że obecnie miasteczko jest na korekcji 

oświetlenia. Odbiór jeszcze nie został dokonany w związku z tym wszystko co zadzieje się na tym 

terenie jest obciążeniem wykonawcy. Planowane jest kalibrowanie oświetleni, aby  działało 

wieczorem po zmroku- dwa punkty skrajne i do godziny 22.00. Następnie miałoby być wyłączone.  

Radny Krzysztof Kocikowski zwrócił uwagę, że w projektach uchwał przygotowanych na sesje 

dotyczących zmiany nazwy ulic brak jest opinii rady sołeckiej i sołtysa. Mówił o budowie przedszkola 

w Cielu, informując, że  żaden z radnych nie wypowiedział się w kwestii, że nie ma potrzeby budowy 

przedszkola w Cielu. Zwrócił się do wójta z stanowiskiem, aby nie oszukiwać mieszkańców, 

ponieważ to co wójt przedstawia w swoich wystąpieniach we wpisach jest nieprawdą. Stwierdził, 

że wójt zorganizował akcje przeciwko radnym przekazując mieszkańcom informacje, że radni nie 

chcą się zgodzić i nie chcą rozwiązać problemów  w związku z  brakiem miejsc w przedszkolu. Radny 

Krzysztof Kocikowski apelował do wójta aby zaniechał tego typu działań. Wszyscy wiedzą, że 

przedszkole należy budować tylko brak w pewnych kwestiach wyjaśnień i konkretnej rozmowy.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja nawiązała do przekazywanych 

informacji przez e- dziennik gdy dowiedziała się, że informacje przekazywane są przez E- dziennik. 
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Mówiła, że  skontaktowała się z dyrektorem szkoły Panem Mirosławem Donarskim i zapytała 

dyrektora, czy weryfikował informacje, które przekazał rodzicom. Dyrektor odpowiedział, że nie 

słuchał sesji, nie słuchał komisji. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja 

stwierdziła, że podczas rozmowy z dyrektorem Donarskim została brutalnie zaatakowana, że pisze 

nieprawdę. Przyjrzała się sprawie o której mówił Pan Donarski o której pisała, odnośnie budowy  

kortu tenisowego i budowie miasteczka rowerowego, gdzie niestety nie ma tam odrobiny 

nieprawdy. Mówiła, że przekazując informacje rodzicom Pan Donarski powiedział, że uczynił to dla 

dobra mieszkańców, żeby mieli tę informację. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info 

wystąpiła z apelem Fundatorze oddaj hajs. Ponadto przekazała, że zostały sfinansowane studia 

podyplomowe wójta MBA w Toruniu, były podawane różne kwoty, na jednej z sesji kilkanaście 

tysięcy, na zebraniu wiejskim w Łochowie 25 000 zł. Z ustaleń wynika, że kwota 25 000 zł  była to 

kwota pod warunkiem, że została zapłacona za 4 semestry w jednej racie. Redaktor Naczelna 

Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że to nie były studia dla samorządu to są studia 

dla biznesu  i są wykorzystywane w chwili obecnej przez Pana Dariusza Fundatora do którego 

Redaktor apeluje, żeby oddał te pieniądze do budżetu. Zasiadanie w radzie nadzorczej spółki 

wodociągowej Gminy Żnin przynosi z tego tytułu profity. Stwierdziła, że należałoby się zastanowić 

jako podatnicy jeżeli miało by się komukolwiek fundować takie studia, czy akurat  osobie która jest 

dobrze sytuowana i w przeciągu ponad roku otrzymała dużą podwyżkę. Z oświadczenia 

majątkowego wynika, że wójt kupuje różne dobra luksusowe w ramach leasingu. Rada Gminy 

miałaby taką możliwość, żeby zamiast takich wydatków zastanowić się czy nie warto by było 

ufundować raz na jakiś czas stypendium dla zdolnego dziecka z biednej rodziny, które chciałoby się 

kształcić. Stwierdziła, że zamiast takiego nieuzasadnionego dofinansowania do biznesowych 

studiów być może taka akcja byłaby z pożytkiem dla wszystkich mieszkańców. Ponadto Redaktor 

Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja poinformowała, że RZGW w Bydgoszczy w 

grudniu ubiegłego roku wydało decyzje odmowną odnośnie zmiany taryf wniosku złożonego przez 

Panią Grażynę Mączko. RZGW wskazało szereg naruszeń przepisów prawa, nieprawidłowych 

kalkulacji. Kwestia dopłat do wody w uchwale podjętej przez Radę nr RGK.0007.117.2022 w 

sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu 

pieniężnego do spółki pod nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z o.o. w Białych 

Błotach, w tym przypadku RZGW ma szereg uwag, że w taki sposób nie można, ponieważ zostało 

podane, że to dotyczy odsetek i dopłat do wody i w taki sposób nie można przekazać środków. 

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja stwierdziła, że dzięki  

zorganizowanej przez nią akcji, jak również stowarzyszeniu Inicjatyw Parasolka udało się, bo RZGW 

podkreśla że wniesiono stanowisko poparte podpisami mieszkańców z terenu gminy. Obecnie 

udało się doprowadzić do tego, że mieszkańcy nie mają podwyżki. Redaktor Naczelna Czasopisma 

Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że na zebraniu wiejskim w Łochowie Pan Dariusz Fundator 

skłamał, bo powiedział, że został złożony powtórny wniosek o zmianę taryf. Redaktor Naczelna 

mówił, że kontaktowała się z RZGW i przyznała to również Pani Grażyna Mączko, że taki wniosek 
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nie został złożony i na chwilę obecną mieszkańcy mają się z czego cieszyć. Redaktor Naczelna 

Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że na komisji gospodarki po raz kolejny Pani 

Grażyna Mączko podała  nieprawidłowe kwoty dot. cen wody w Gminie Białe Błota, bo podane 

zostały  bez VAT, porównując do Bydgoszczy która ma podaną cenę brutto. Podwyżka, która miała 

objąć mieszkańców, a nie objęła była zdecydowanie wyższa bo chodziło o kwotę 6,86 zł za cenę m3 

wody i była to kwota zdecydowanie wyższa niż w Bydgoszczy.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odczytała treść informacji wójta gminy 

zamieszczonej na stronie BIP dot. przeniesienia na wniosek wójta obrad Komisji Budżetu i Finansów 

do Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach  w związku z dużym zainteresowaniem mieszkańców 

tematyką budowy przedszkola w Cielu. Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że w Auli widoczni byli 

przybyli na posiedzenie komisji dyrektorzy szkół oraz pracownicy urzędu gminy, więc nie było 

żądnego innego zainteresowania. Ponadto przewodnicząca komisji mówiła, że wójt nie ma w swych 

kompetencjach zmiany miejsca posiedzenia komisji.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska   

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

Ilona Nowakowska  

 

 

 
 

 


